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że czasem „popis retoryczny adwokata 
pokrywa niedostatek treści”.

Po zamknięciu dyskusji Komisja 
wnioskowa przygotowała projekt uch
wały końcowej, który z pewnymi po
prawkami został przyjęty przez Zgro
madzenie.

2. Dla uczczenia Święta Pracy od
była się w dniu 28 kwietnia 1978 r 
w lokalu Klubu Adwokata A k a d e 
m i a  P i e r w s z o m a j o w a .  Uro
czystość zagaił dziekan Rady Adwo
kackiej adw. Stanisław Warcholik. 
Ciekawą prelekcję okolicznościową wy
głosił adwokat dr Janusz Głady- 
szowski. W części artystycznej wystą
piła z recitalem poetyckim aktorka 
Arna Lutosławska. wygłaszając w 
sposób pe’en artystycznej ekspresji u- 
t o r y  liryczne i nie znane dotychczas 
listy Marii Pawlikowskiej-Jasnorzew- 
skiej. Rozkoszując się treścią i dosko
nałą formą utworów, można się było 
przekonać, jaką potęgą jest słowo. 
Rzęsistymi brawami nagradzano ak
torkę, która na bis wygłosiła humo- 
rystyczno-satyryczny wiersz, dobrany 
treścią do zainteresowań i zawodu 
licznie zebranych.

Dziekan Rady oznajmił potem o na
grodach pieniężnych przyznanych wy
różniającym się aplikantom

3. Adw. dr Tadeusz J a k u b o w s k i
Dnia 23 maja 1978 r. zmarł tragicznie 

w wypadku komunikacyjnym w wieku 
lat 85 adw. dr* Tadeusz Jakubowski. 
Pogrzeb odbył się 29 maja 1978 r. 
na Cmentarzu rakowickim w Kra
kowie.

Tadeusz Jakubowski urodził się 28 
kwietnia 1893 r. w Krakowie i tu po
bierał nauki w szkołach i w gimna
zjum, a potem studiował na Wydziale 
Prawa UJ. W latach 1918—1921 w 
sądownictwie wojskowym uzyskał sto
pień porucznika. Między r. 1921 a r. 
1923 odbywał aplikację adwokacką, a 
po złożeniu egzaminu w 1924 r. zo
stał wpisany na listę adwokatów, a 
następnie obrońców wojskowych. Za
wód ten wykonywał najpierw w kan
celarii indywidualnej, a od 1952 r. w 
Zespole Adwokackim nr 9 w Krako
wie. W dniu 1 lutego 1963 r. prze
szedł na rentę, a 31 grudnia 1969 r. 
zaprzestał wykonywania zawodu. Po
siadał rozległą wiedzę prawniczą, duże 
doświadczenie i postawę pełną god
ności.

Liczne grono znajomych i przyjaciół 
oddało hołd pamięci Zmarłego, odpro
wadzając Go na miejsce wiecznego 
spoczynku.

adw. Stefan Kosiński

Izba lubelska

K o n f e r e n c j a  D o s k o n a l e 
n i a  Z a w o d o w e g o . .  Sprawdzona 
forma doskonalenia zawodowego adwo
katów w postaci organizowania kon
ferencji i sympozjów weszła już na 
stałe do kalendarza i praktyki dzia
łalności Rady Adwokackiej w Lubli
nie.

W dniu 29 kwietnia 1978 r. kierow
nik doskonalenia zawodowego adw. 
Piotr Pytka otworzył kolejną konfe
rencję szkoleniową dla adwokatów z 
terenu m. Lublina i województwa lu 
belskiego. Zaproszony do udziału w 
spotkaniu sędzia S.W. Jan Kostrza-

nowski zapoznał zebranych z orze
cznictwem Sądu Najwyższego z za
kresu postępowania wykonawczego o- 
raz aktualnymi tendencjami w poli
tyce penitencjarnej. W dyskusji, jaka 
się wywiązała nad referowanym te
matem, adw. Roman Panas z Zespołu 
Adwokackiego Nr 1 w Lubartowie 
podniósł istotną kwestię dla naszej 
praktyki zawodowej, a mianowicie 
sprawę zawiadamiania obrońców 
o terminach posiedzeń dotyczą
cych instytucji warunkowego zwolnie
nia, przerw i odroczeń wykonania 
kary pozbawienia wolności, a ponadto
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zwrócił uwagą na potrzebą doręczania 
adwokatom odpisów orzeczeń w tych 
sprawach.

Podobnego typu konferencje dla 
adwokatów wykonujących praktykę na

terenie województwa chełmskiego i 
zamojskiego zostanie zorganizowana 
najbliższym czasie w Zamościu.

adw. Ferdynand Rymarz

Izba łódzka

1. S p o t k a n i e  k i e r o w n i c t w a  
S ą d u  W o j e w ó d z k i e g o  w 
Ł o d z i  z P r e z y d i u m  R a d y  
A d w o k a c k i e j  w Ło d z i .  W 
dniu 3 kwietnia br. w lokalu Rady 
Adwokackiej w Łodzi odbyło się spot
kanie kierownictwa Sądu Wojewódz
kiego w Łodzi z Prezydium Rady 
Adwokackiej. W spotkaniu z ramienia 
Sądu Wojewódzkiego wzięli udział: 
prezes Sądu Wojewódzkiego w Łodzi 
Tadeusz Lenczewski, wiceprezesi Wies
ław Gałązka i Bolesław Kraupe oraz 
sędziowie wizytatorzy Jan Sztombka 
i Stanisław Zimoch. POP przy Sądzie 
Wojewódzkim reprezentował jej I se
kretarz sędzia SW Jerzy Frątczak. 
Z ramienia zaś Rady Adwokackiej 
wzięli w spotkaniu udział: dziekan Ra
dy Adwokackiej dr Eugeniusz Sindlew- 
ski, wicedziekan Kazimierz Chojnacki, 
adwokaci Bogdan Schmidt i Leon Mro- 
ziński oraz I sekretarz POP przy Ra
dzie Adwokackiej adw. Jan Kielan.

Zebrani omówili w czasie spotkania 
niektóre istotne problemy adwokatury 
Izby łódzkiej, w szczególności zaś za
gadnienie współpracy adwokatury z 
sądami. Poruszone zostały m.in. n a 
stępujące sprawy:
— konieczność akcentowania w uza

sadnieniach wyroków problemów 
przedstawianych przez adwokatów 
w procesach,

— zachowanie i przestrzeganie w toku 
rozpraw sądowych form postępo
wania w celu utworzenia właściwej 
atmosfery do wydawania wyroku,

— konieczność zachowania przy wy
znaczaniu rozpraw terminów umoż
liwiających adwokatom należyte 
przygotowanie sprawy w celu unik
nięcia odraczania lub przerywania

rozpraw,
— w związku z utworzeniem sądów 

rodzinnych — ustosunkowanie się 
do nowo powstałej problematyki 
tych sądów z podkreśleniem ko
nieczności szczegółowego zapozna
nia się adwokatów z tą problema
tyką,

— umożliwienie adwokatom sporządza
nia notatek i wyciągów z akt spraw 
za pośrednictwem innych osób,

— załatwianie adwokatów przez pra
cowników sekretariatów sądowych 
poza kolejnością.

Omówiono również szereg spraw 
związanych z pracą sądów i sekre
tariatów sądowych mających na celu 
ułatwienie pracy adwokatom. M. i.i 
ustalono, że w razie zawiadomienia 
przez adwokata — w stosownym ter
minie przed urlopem — i po uzgod
nieniu tej kwestii z przewodniczącymi 
wydziałów sądy nie będą wyznaczały 
w miarę możności terminów rozpraw 
w czasie . urlopu zainteresowanego 
adwokata w sprawach z jego udzia
łem.

Przedstawiciele Sądu Wojewódzkiego 
z uznaniem podkreślili fakt harmonij
nej współpracy sądów i adwokatury 
łódzkiej w okresie kilku ostatnich lat.

Podkreślić należy, że spotkanie tego 
rodzaju nastąpiło po upływie czterech 
lat od czasu poprzedniego analogicz
nego spotkania zorganizowanego z ini
cjatywy kierownictwa Sądu Wojewódz
kiego w Łodzi. Wyrażono również na
dzieję, że podobne spotkania powinny 
się odbywać w krótszych odstępach 
czasu, co pozwoli na większą integrację 
środowiska prawniczego oraz na poz
nanie wzajemnych życzeń i trudności 
związanych z wykonywaniem zawodów.


